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    Szanowny Panie Marszałku! Wysoka Izbo!  

 

 

W imieniu koła Wolni i Solidarni przedstawiam stanowisko wobec poselskiego projektu 

ustawy o zmianie ustawy o pracownikach samorządowych. 

    Projektodawcy w uzasadnieniu podkreślają, że zmiany w ustawie wychodzą naprzeciw 

oczekiwaniom społecznym, bo pozwolą rządowi zaoszczędzić 50 mln zł. Sam pomysł jest 

szlachetny, jednak niestety w moim przekonaniu nie przywołano odpowiednich danych w 

tym zakresie. 

    Muszę również zauważyć, że nie wszyscy znamy się na wszystkim. Dlatego zatrudnianie 

doradców i asystentów na poziomie zarówno samorządu, jak i administracji państwowej jest 

niezbędne dla właściwego i merytorycznego funkcjonowania wielu urzędów. 

    Nie przemawiają do mnie argumenty projektodawców, którzy twierdzą, że powiązanie 

asystentów i doradców ma charakter osobowy, personalny. Trudno sobie wyobrazić, że 

najbliższy współpracownik nie angażuje się osobiście w osiągnięcie sukcesu przez 

pracodawcę. Nie staje się w pewnym stopniu osobą bliską. Nie tylko kompetencja, lecz także 

zaufanie jest podstawą owocnej współpracy. 

    Oczywiście zatrudnianie doradców i asystentów z pominięciem konkursów, niezgodne z 

ustawą powinno być wyeliminowane. Nie widzę jednak potrzeby pozbawienia możliwości 

zatrudniania asystentów i doradców na poziomie gmin. To, co podkreślano podczas prac 

komisji, też pragnę uwypuklić: nikt nikogo nie zmusza do obsadzania tych stanowisk. Gminy 

same szacują swoje możliwości finansowe i decydują się bądź nie na zatrudnianie 

dodatkowych pracowników. 

    Nie rozumiem zastrzeżeń wobec zatrudniania asystentów wcześniej zaangażowanych w 

pracę polityczną. Przecież to właśnie ich doświadczenie i często wrażliwość społeczna dają 

gwarancję zatrudniającemu, że nie są to osoby przypadkowe. 



    Przychylam się do opinii Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych i w związku z 

licznymi wątpliwościami, jakie wzbudził projekt podczas prac w komisji, będziemy głosowali 

za jego odrzuceniem. 

 


